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Datum  
2024-05-28  

 
   
 
Plats och tid Folkets Hus, Hällefors, kl. 13.00 - 14.40 

Beslutande Ledamöter 
Se bilagd förteckning 

 

 Ersättare, ej tjänstgörande 
- 

 

Övriga närvarande Kommunchef Veronica Svensson 
Socialchef Daniel Åhnberg, del av möte 
Nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist 

 

Justerare Håkan Bergström (S) och Thomas Malm (M)  
 
Justeringens plats och tid Kommunkontoret tisdag 4/6 2024 kl. 14.00 
 
Underskrifter   
 Sekreterare Paragrafer 71-94 
 Malin Bergkvist  
   
 Ordförande 
 Per Karlsson  
   
 Justerare 
 Håkan Bergström Thomas Malm  
  ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2024-05-28 
    
Datum då anslaget sätts upp 2024-06-05 Datum då anslaget tas ned 2024-06-27 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunkontoret 
 
   
Underskrift 
 Malin Bergkvist  
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 Beslutande  Tjänstgörande ersättare 
  

  

Abdelmajid El Moussaoui S  
 Cecilia Albertsson M  
 Fredrik Dahlberg SD - 
 Katja Ollila V  
 Marita Åsenlund S Göran Thor (S) 
 Ulrika Jonsson M  

 
Lars-Göran Zetterlund, ej § 90-
91 C  

 Håkan Bergström S  
 Madelene Jönsson SD  
 Jacob Neerings M Måns Thorsson (M) 
 Wilhelm Tham GL  
 Susanne Grundström, ej § 90 S  
 Johan Stolpen V  
 Lotta Anderberg M Göran Strömqvist (M) 
 Gabriella Rönn Elwström SD  
 Tobias Nygren C  
 Allan Myrtenkvist S Christer Karlsson (S) 
 Per Karlsson M  
 Christina Kuurne S - 
 Samuel Eriksson SD  
 Mattias Kjellberg M Annelie Karlsson 
 Bo Werner V  
 Christer Olken, ej § 91 S  
 Sten Walegren, ej § 90 GL  
 Margurite Vase C  
 Anna Florin Schmidt  M Anna K C M Svärd Thompson 
 Ann-Charlotte Nässén S  
 Casper Dahlberg SD  
 Thomas Malm M  
 Kent Grängstedt S  
 Saskia van der Zanden V  
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§ 71 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Per Karlsson (M) redogör för kallelse till dagens sammanträde 
enligt följande: 
 
Kallelse jämte bilagor har skickats till var och en av fullmäktiges ledamöter 
och ersättare fredag den 17 maj. Kallelse jämte bilagor har publicerats på 
kommunens digitala anslagstavla fredag den 17 maj. 
 
Med detta godkänns kallelsen till dagens sammanträde. 
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§ 72 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs i enlighet med utskick. 
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§ 73 Allmänhetens frågestund, dnr KS 24/00025 

Inga frågor ställs under allmänhetens frågestund. 
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§ 74 Ledamöternas frågestund, dnr KS 24/00031 

Inga frågor finns anmälda till ledamöternas frågestund. 
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§ 75 Mattias Kjellbergs (M) avsägelse av uppdraget som 
ordinarie representant i Region Örebro läns specifika 
samverkansråd folkhälsa, dnr KS 24/00109 

Rubricerad avsägelse inkom till kommunförvaltningen 2024-05-13. 
--- 
 
Ordförande Per Karlsson (M) yrkar att avsägelsen ska godkännas, vilket 
bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Avsägelsen godkänns. 

 
Exp till 
Mattias Kjellberg 
Region Örebro län 
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§ 76 Lars Norlings (S) avsägelse av uppdraget som 
ersättare i kommunfullmäktige, dnr KS 24/00114 

Rubricerad avsägelse inkom till kommunförvaltningen 2024-05-18. 
 
--- 
 
Ordförande Per Karlsson (M) yrkar att avsägelsen ska godkännas, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Avsägelsen godkänns. 

 
Exp till 
Lars Norling 
Länsstyrelsen + brev 
Laila Sandberg 
IT 
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§ 77 Val av ny ledamot i kommunstyrelsen efter Fredrik 
Dahlberg (SD), dnr KS 24/00080 

Valberedningens förslag 

Vakant. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Vakant.  
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§ 78 Val av ny ersättare i kommunstyrelsen efter 
Madelene Jönsson (SD), dnr KS 24/00079 

Valberedningens förslag 

Vakant. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Vakant. 
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§ 79 Val av ny ordinarie representant i Region 
Örebro läns specifika samverkansråd folkhälsa efter 
Mattias Kjellberg (M), dnr KS 24/00109 
 
Valberedningens förslag 

Margurite Wase (C), Postvägen 1, 712 30 Hällefors. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Margurite Wase (C), Postvägen 1, 712 30 Hällefors. 
 
 
Exp till 
Margurite Wase 
Region Örebro län 
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§ 80 Medborgarförslag om fågelholksutställning, dnr KS 
24/00094 
  
Rubricerat medborgarförslag inkom till kommunförvaltningen 2024-04-30. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yrkar ordförande Per 
Karlsson (M) att medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen. 
 
 
Exp till 
Förslagsställaren + Brev 
Kommunstyrelsen 
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§ 81 Medborgarförslag om biltvätt, dnr KS 24/00104 

Rubricerat medborgarförslag inkom till kommunförvaltningen 2024-05-08 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yrkar ordförande Per 
Karlsson (M) att medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen. 
 
 
Exp till 
Förslagsställaren + Brev 
Kommunstyrelsen 
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§ 82 Interpellationsdebatt, Katja Ollilas (V) interpellation 
avseende angiverilag, dnr KS 23/00132 

Katja Ollila (V) redogör för sin interpellation och Cecilia Albertsson (M) för 
sitt svar.  
 
I interpellationsdebatten deltar utöver Katja Ollila (V) och Cecilia Albertsson 
(M) även Wilhelm Tham (GL), Håkan Bergström (S), Tobias Nygren (C), 
Susanne Grundström (S), Johan Stolpen (V), Madelene Jönsson (SD), Lars-
Göran Zetterlund (C) och Abdelmajid El Moussaoui (S) 
 
Flera av inläggen i debatten leder till replikskiften. 
 
Efter ärendets avgörande ajourneras mötet i cirka 20 minuter, innan 
förhandlingarna återupptas 14.25. 
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§ 83 Partistöd 2024, dnr KS 24/00108 

I bilagorna till dagens sammanträde har bilagts handlingar från 
Grythyttelistan, Centerpartiet, Socialdemokraterna, Moderaterna, 
Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yrkar ordförande Per 
Karlsson (M) att ansökningar om partistöd för 2024 från Grythyttelistan, 
Centerpartiet, Socialdemokraterna, Moderaterna, Sverigedemokraterna och 
Vänsterpartiet godkänns. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ansökningar om partistöd för 2024 från Grythyttelistan, Centerpartiet, 
Socialdemokraterna, Moderaterna, Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet 
godkänns. 
 
 
Exp till 
Malin Bergkvist 
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§ 84 Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024, dnr KS 
23/00349 

Beslutsunderlag 
KF 2024-02-13 § 19 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog 2024-02-13 § 19 tilläggsbudgeteringar och 
finansiella resultatmål som påverkades av dessa, kopplat till 
kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024. 
 
Kommunens riktlinjer till verksamhets- och ekonomistyrningspolicyn anger 
att respektive nämnd årligen ska anta verksamhetsmässiga resultatmål som 
ligger i linje med kommunfullmäktiges antagna inriktningsmål. 
 
Kommunens revisorer har till fullmäktiges presidium framfört önskemål om 
att inte bara tilläggsbudgeteringar och därav påverkade finansiella resultatmål 
ska fastställas av fullmäktige, utan att verksamhetsplanen i sin helhet ska 
antas. 
 
Kommunfullmäktiges presidium gör bedömningen att ärendet ska anses berett 
då kommunfullmäktige redan fattat beslut kring verksamhetsplanen, och att 
det underlag som då presenterades för fullmäktige var fullgott. Därmed 
bedömer presidiet att fullmäktige kan besluta i frågan. 
 
Kommunfullmäktiges presidium föreslår att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med revisionens förslag och antar kommunstyrelsens 
verksamhetsplan för verksamhetsåret 2024. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Kommunfullmäktiges förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsens verksamhetsplan för verksamhetsåret 2024 antas. 
 
--- 
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Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig ordförande Per 
Karlsson (M) och förtydligar att förslaget kommer från kommunfullmäktiges 
presidium. 
 
Ordförande Per Karlsson (M) ställer bifall mot avslag på 
kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens verksamhetsplan för verksamhetsåret 2024 antas. 
 
 
Exp till 
Revisorerna 
Jessica Jansson 
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§ 85 Driftsbidrag för bygg- och miljönämnden 2025, dnr 
KS 24/00095 

Beslutsunderlag 
Förslag till driftbudget för tekniska och bygg och miljönämnden 2025-2029 
enligt finansieringsmodellen, daterad 2024-04-26  
Sammanställt driftbehov gemensamma nämnder 2025, daterad 2024-05-02 
Bygg- och miljönämndens sammanträdesprotokoll 2024-04-56 § 64, 
diarienummer KS 24/01352 
 
 
Ärendet 
Hällefors kommun ska enligt gällande styrdokument för Bygg och 
miljönämnden besluta om driftramar för nämnden utifrån de behov som 
nämnden presenterar.  
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till nämndens budget för 
verksamhetsåret 2025. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till nämndens budget för 
verksamhetsåret 2025. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunfullmäktige kommer besluta om ramar för verksamhetsåret 2025 
avseende driften på sammanträdet den 22 oktober 2024. Kommunstyrelsen 
fastställer fördelning av driftbudget på sammanträdet den 19 november 
2024 utifrån gällande tidplan. Driften för tekniska nämndens verksamhet 
ska inrymmas inom kommunstyrelsens fastställda budgetram.  
 
För verksamhetsåret 2024 budgeterades en driftvolym med 5 053 tusentals 
kronor för skattefinansierade verksamheten gata exklusive administration. 
Från och med verksamhetsåret 2024 använder kommunerna den nya 
finansieringsmodellen som arbetats fram för att få en tydlighet och 
transparens i budgetprocessen.  
Modellen är uppbyggt på respektive nämnd uppdelat per kommun, och till 
det tillkommer en administration som motsvarar båda nämndernas andel av 
Lindesbergs totala administration. 
 
I modellen framgår det även tydligt vilka olika tidigare beslut som är 
fattade och finns inrymd i nämndens ram samt vilka ytterligare behov som 
nämnden ser. Förvaltningen föreslår specifikt för nämnden att utöka 
budgetramen för tillsyn enligt PBL samt kompensation för löne- och 
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prisökningar och leder till en driftram på 1 730 tusentals kronor för bygg- 
och miljönämnden exklusive administration. Att förändringen är så stor 
beror på den omorganisation som gjorts där delar av verksamheten som 
tidigare hanterades under bygg- och miljönämnden numera hanteras av 
tekniska nämnden.  
 

BYGG OCH MILJÖ       
KF beslutade budgetnivå 2024     5 053 000 
        
Behov 2025     Förändring 
Tillsyn enligt PBL     174 247 
Dataskyddsombud via bygg och miljönämnden     0 
Löne- och priskompensation     63 000 
Utökade behov från Hällefors som nämnden inte har med i sitt äskande 
Kalkning (faktureras separat)         

      237 247   

          

Äskande bygg och miljö enligt finansieringsmodellen   1 730 000   

 
Sammantaget blir det en utökning av kommunens nettokostnader år 2025 
för verksamheten med 746 tusentals kronor vad gäller kommunens 
gemensamma nämnder i Lindesbergs kommun samt att nämndkostnaderna 
för politiska verksamheten från och med år 2025 ska bekostas av 
kommunen och är borttagen i den äskande som modellen framhåller. Totalt 
handlar det om tillkommande kostnader med 76 tusentals kronor för enbart 
bygg och miljönämnden.  
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Gemensamma bygg- och miljönämndens driftsram för verksamhetsår 

2025 blir 1 730 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet 
exklusive administration.  

 
--- 
 
Ekonomichef Jessica Jansson har föredragit ärendet under kommunstyrelsens 
beredningstid. 
 
Under ärendets behandling ställer ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) bifall 
mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 
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Gemensamma bygg- och miljönämndens driftsram för verksamhetsår 2025 
blir 1 730 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet exklusive 
administration.  
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Gemensamma bygg- och miljönämndens driftsram för verksamhetsår 2025 
blir 1 730 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet exklusive 
administration.  
 
 
Exp till 
Bygg- och miljönämnden 
Jessica Jansson 
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§ 86 Driftsbidrag för tekniska nämnden 2025, dnr KS 
24/00096 

Beslutsunderlag 
Förslag till driftbudget för tekniska och bygg- och miljönämnden 2025-2029 
enligt finansieringsmodellen, daterad 2024-04-26 
Sammanställt driftbehov gemensamma nämnder 2025, daterad 2024-05-02 
Tekniska nämndens sammanträdesprotokoll 2024-04-26 § 40, diarienummer 
KS 24/01382 
 
Ärendet 
Hällefors kommun ska enligt gällande styrdokument för Tekniska nämnden 
besluta om driftramar för nämnden utifrån de behov som nämnden 
presenterar.  
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till nämndens budget för 
verksamhetsåret 2025. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till nämndens budget för 
verksamhetsåret 2025. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunfullmäktige kommer besluta om ramar för verksamhetsåret 2025 
avseende driften på sammanträdet den 22 oktober 2024. Kommunstyrelsen 
fastställer fördelning av driftbudget på sammanträdet den 19 november 
2024 utifrån gällande tidplan. Driften för tekniska nämndens verksamhet 
ska inrymmas inom kommunstyrelsens fastställda budgetram.  
 
För verksamhetsåret 2024 budgeterades en driftvolym med 7 311 tusentals 
kronor för skattefinansierade verksamheten gata inkluderat administration. 
Från och med verksamhetsåret 2024 använder kommunerna den nya 
finansieringsmodellen som arbetats fram för att få en tydlighet och 
transparens i budgetprocessen.  
 
 
 
Modellen är uppbyggt på respektive nämnd uppdelat per kommun, och till 
det tillkommer en administration som motsvarar båda nämndernas andel av 
Lindesbergs totala administration. 
 
I modellen framgår det även tydligt vilka olika tidigare beslut som är 
fattade och finns inrymd i nämndens ram samt vilka ytterligare behov som 
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nämnden ser. Förvaltningen föreslår specifikt för nämnden att utöka 
budgetramen för kommunekolog, leasing av lastbil samt kompensation för 
löne- och prisökningar och leder till en driftram på 10 982 tusentals kronor 
för tekniska nämnden exklusive administration. Att förändringen är så stor 
beror på den omorganisation som gjorts där delar av verksamheten som 
tidigare hanterades under bygg- och miljönämnden numera hanteras av 
tekniska nämnden.  
 

TEKNISKA       
KF beslutade budgetnivå 2024     6 929 000 
        
Behov 2025     Förändring 
Samhällsplanerare 50%       0 
Vattenplanerare 25%       0 
VR utrustning     0 
Flygbilder     0 
Kommunekolog     101 644 
Lastbil gata     43 562 
Löne- och priskompensation     66 000 
Utökade behov från Hällefors som nämnden inte har med i sitt äskande 
Åtgärder för nedlagda deponier via tekniska nämnden   -50 000   

Blocksystem avfallshanteringen via tekniska nämnden   -100 000   

Vinterväg     300 000   

      361 206   

          

Justering av äskande tekniska enligt finansieringsmodellen   10 982 247   

 
Förvaltningen föreslår att kommunen kompenserar för löne- och 
prisökningar vad gäller administrationens budgetbehov vilket leder till en 
budget på 416 tusentals kronor. 
 

ADMINISTRATION       
KF beslutade budgetnivå 2024     382 000 
        
Äskande administration enligt finansieringsmodellen   416 000 

 
Sammantaget blir det en utökning av kommunens nettokostnader år 2025 
för verksamheten med 746 tusentals kronor vad gäller kommunens 
gemensamma nämnder i Lindesbergs kommun samt att nämndkostnaderna 
för politiska verksamheten från och med år 2025 ska bekostas av 
kommunen och är borttagen i den äskande som modellen framhåller. Totalt 
handlar det om tillkommande kostnader med 80 tusentals kronor för enbart 
tekniska nämnden.  
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Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Gemensamma tekniska nämndens driftsram för verksamhetsår 2025 blir  

10 982 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet exklusive 
administration.  
 

- Driftram för administration för samhällsbyggnadsförvaltningen för 
verksamhetsåret 2025 blir 416 000 kronor. 

 
--- 
 
Ekonomichef Jessica Jansson har föredragit ärendet under kommunstyrelsens 
beredningstid. 
 
Under ärendets behandling ställer ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) bifall 
mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Gemensamma tekniska nämndens driftsram för verksamhetsår 2025 blir  
10 982 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet exklusive 
administration.  

 
Driftram för administration för samhällsbyggnadsförvaltningen för 
verksamhetsåret 2025 blir 416 000 kronor. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Gemensamma tekniska nämndens driftsram för verksamhetsår 2025 blir  
10 982 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet exklusive 
administration.  

 
Driftram för administration för samhällsbyggnadsförvaltningen för 
verksamhetsåret 2025 blir 416 000 kronor. 
 
 
Exp till 
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Tekniska nämnden 
Jessica Jansson 
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§ 87 Investeringsbidrag för tekniska nämnden 2025, dnr 
KS 24/00097 

Beslutsunderlag 
Investeringsplan tekniska nämnden 2025-2029 med tillhörande konsekvenser  
Tekniska nämndens sammanträdesprotokoll 2024-04-26 § 40, diarienummer 
KS 24/01382 
Kommunförvaltningens förslag till investeringsbudget för tekniska nämnden 
2025-2029, daterad 2024-05-03 
 
Ärendet 
Hällefors kommun ska enligt gällande styrdokument för tekniska nämnden 
besluta om investeringsram för nämnden utifrån de behov som nämnden 
presenterar.  
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till nämndens budget för 
verksamhetsåret 2025. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till nämndens budget för 
verksamhetsåret 2025. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunfullmäktige kommer besluta om ramar för verksamhetsåret 2024 
avseende investeringar på sammanträdet den 22 oktober 2024. 
Kommunstyrelsen fastställer fördelning av investeringsbudget på 
sammanträdet den 19 november 2024 utifrån gällande tidplan. Tekniska 
investeringar ska inrymmas inom kommunstyrelsens fastställda budgetram.  
 
För verksamhetsåret 2024 uppgår budgeterad investeringsvolym till 9,9 
miljoner kronor för skattefinansierade verksamheten samt 11,6 miljoner 
kronor för den taxefinansierade verksamheten. Kapitalkostnader för den 
taxefinansierade verksamheten finansieras genom taxekollektivet, vilket 
gör att räntekostnader som uppstår vid eventuell nyupplåning inte påverkar 
kommunens resultat.  
Tekniska nämnden föreslår ett antal höjdfordon belysning samt handenhet 
som är gemensamt för medlemlemskommunerna på en total summa på 501 
tusentals kronor. Då nämnden är placerad i Lindesbergs kommun och bara 
en organisation kan äga så är det Lindesbergs kommun som genomför 
investeringen och där medlemskommunerna sedan fördelar årliga 
kostnaderna enligt gällande fördelning. Efter budgetdialog har 
kommunerna enats om att investera i höjdfordon belysning under år 2025, 
och att övriga behov hanteras senare under år 2024. Det innebär att 
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Lindesbergs kommun kommer investera i ett höjdfordon under år 2025 och 
inga merkostnader kommer att uppstå för kommunerna år 2025 utan blir 
först år 2026.  
 
Förvaltningens förslag är att av nämnden erhåller förvaltningens redovisade 
behov med undantag för utökad bytestakt för gatubelysningen samt nivån 
för tillgänglig/säkerhetsåtgärder. Dessutom föreslår förvaltningen att 
byggnation av kallgarage, inköp av ny hjullastare samt ny infartsväg 
återvinningsstationen flyttas fram ett år då det måste ske prioriteringar 
inom kommunens samlade behov från verksamheterna.  
 
Utifrån förslaget kommer kommunen att behöva nyupplåna för VA- och 
återvinningsinvesteringarna, men det är ett beslutsunderlag som kommer 
att presenteras i samband med kommunstyrelsens verksamhetsplan 2025. 
 
Skattefinansierad verksamhet 
  Planerat underhåll gator och vägar 6 000 tkr 
  Dagvatten i samband med VA 200 tkr 
  Tillgänglighet/säkerhetsåtgärder vägar 400 tkr 
  Väg- och gatubelysning 3 000 tkr 
  Kommunala broar 2 000 tkr 
Summa 10 600 tkr 
 
Taxefinansierad verksamhet 
  Mindre ledningsarbeten 6 000 tkr 
  Mindre VA-anläggningar 3 000 tkr 
  Hammarns pumpstation o Grythyttans reningsverk 10 000 tkr 
  Utredning reservvatten Hällefors o Silvergruvan 1 000 tkr 
  Fastighetsnära insamling 3 300 tkr 
Summa 23 300 tkr 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Gemensamma tekniska nämndens investeringsram för verksamhetsår 

2025 blir 10 600 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet samt  
23 300 000 kronor för taxefinansierad verksamhet. 

 
--- 
 
Ekonomichef Jessica Jansson har föredragit ärendet under kommunstyrelsens 
beredningstid. 
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga om reningsverk i Grythyttan, vilket lämnas 
obesvarad. 
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Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Gemensamma tekniska nämndens investeringsram för verksamhetsår 2025 
blir 10 600 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet samt  
23 300 000 kronor för taxefinansierad verksamhet. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Gemensamma tekniska nämndens investeringsram för verksamhetsår 2025 
blir 10 600 000 kronor avseende skattefinansierad verksamhet samt  
23 300 000 kronor för taxefinansierad verksamhet. 
 
 
Exp till 
Tekniska nämnden 
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§ 88 Reviderad tidplan för ekonomiprocessen 2024, dnr 
KS 23/00222 

Beslutsunderlag 
Kommunallag (2017:725) kapitel 11 § 16 
Lag (2018:597) om kommunal bokföring och redovisning 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-12-12 § 199 
Tidplan 2024 för ekonomiprocessen i Hällefors kommun, daterad 2023-04-11 
 
Ärendet 
Efter genomförd budgetkonferens samt de två budgetdialoger sammanfattar 
ekonomiberedningen att processen är bra och budgetdialogerna har blivit mer 
likvärdiga. Det märks att cheferna är förberedda. Bra att alla fått samma mall 
att utgå ifrån och det som presenteras är mer framåttänkande. Det förekommer 
dock mycket text i vissa presentationer och vissa läser från bildskärmen 
istället för att prata mer fritt. Materialet som presenteras är bra som 
dokumentation i efterhand. Nivån på hur cheferna presenterar varierar och 
beredningen önskar att förvaltningen arbetar med det framåt med 
målsättningen att cheferna ska bli bättre som föredragande.  
 
Dialogerna har varit representerade av alla partier under de två dagar som 
budgetdialogerna har genomförts av ekonomiberedningen.  
 
Att det presenteras konsekvenser vid minskade ramar anser beredningen är 
mycket bra och tydligt då beredningen tidigare ställt krav på det.  
 
Ekonomichef ser till att alla minnesanteckningar samt bilder som presenterats 
kommer ut på dolda hemsidan, som är en specifik sida kommunens hemsida 
där allt underlag i budgetprocessen publiceras löpande. Ekonomichef 
sammanställer drift- och investeringsbehov enligt fastställd tidplan. Dessutom 
skickar ekonomichef ut till beredningen de finansiella förutsättningar som 
råder i kommunen för åren 2025-2029 när det är sammanställt efter att 
vårpropositionen presenterats.  
 
 
 
 
 
 
Under dialogens sammanfattning informerar ekonomichef att den nuvarande 
tidplanen som finns för beslut av kommunens strategiska plan 2025-2029 är 
att planen ska antas av kommunfullmäktige i maj. Det skulle innebära att två 
större politiska beslut som påverkar kommunens ekonomiska 
planeringsperiod inte kommer att finnas med. Det handlar om utredningen av 
Pihlskolans lokaler samt Hällefors Bostads AB:s omställningsarbete.  
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Beredningen kommer fram till att tidplanen ska göras om, där budgeten 
istället ska antas under oktober månad för att få med alla större politiska 
beslut i planen. Därav har förvaltningen gjort en revidering av tidigare fattade 
tidplan gällande framtagande av kommunens strategiska plan 2025-2029. Det 
innebär att ekonomiberedningens möte 30 april föreslås flyttas till 9 
september samt att kommunstyrelsen behandlar ärendet 8 oktober och 
kommunfullmäktige den 22 oktober. Den reviderade tidplanen föreslås antas 
av kommunfullmäktige.  
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Förslaget på ändring av sammanträdestillfällen bedömer förvaltningen 
inryms inom kommunstyrelsens budgetram.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 
 

Ekonomiberedningens föreslår kommunstyrelsen att:  
 

- Förslag på reviderad tidplan för ekonomiprocessen 2024 antas. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet föredrar ordförande Lars-
Göran Zetterlund (C) kortfattat. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Håkan Bergström (S). 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på 
förvaltningens förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Förslag på reviderad tidplan för ekonomiprocessen 2024 antas. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 
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Kommunfullmäktiges beslut 

Förslag på reviderad tidplan för ekonomiprocessen 2024 antas. 
 
 
Exp till 
Ekonomiberedningen 
Jessica Jansson 
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§ 89 Lokalförsörjningsplan för Hällefors kommun 2025-
2034, dnr KS 24/00067 

Beslutsunderlag 
Lokalförsörjningsplan för Hällefors kommun 2025–2034 
KS 2022-11-22 § 211 

Ärendet 
Kommunförvaltningen har upprättat ett förslag till lokalförsörjningsplan för 
Hällefors kommun avseende åren 2025–2034. Enligt befolkningsprognosen 
från SCB 2023 kommer antalet kommuninvånare minska med drygt 280 
personer under planperioden. Inom förskolan bedöms en minskning av 
barnantalet leda till en tillfällig avveckling av en avdelning i Grythyttan redan 
under innevarande år. Den fortsatta utvecklingen av antal barn i förskoleålder 
behöver sedan följas för att bedöma verksamhetens långsiktiga lokalbehov.   
 
Inom grundskolan bedöms behovet av modulbyggnaden, kallad Rektangeln, 
kvarstå under planperioden. Vad gäller lokaler för äldreomsorg är ett särskilt 
ärende om nytt vård- och omsorgsboende på väg till de politiska instanserna 
för beslut. 
 
I samband med att lokalförsörjningsplanen för åren 2023–2032 antogs gav 
kommunstyrelsen 2022-11-22, kommunförvaltningen i uppdrag att utreda hur 
arbete med detaljerade underhållsplaner för det kommunala fastighetsbeståndet 
kan möjliggöras och återkomma med en konsekvensbeskrivning för politiskt 
ställningstagande. En omorganisation som innebär att en fastighetsstrateg 
anställs från 1 maj möjliggör arbete med detaljerade underhållsplaner för det 
kommunala fastighetsbeståndet och kommer att vara en prioriterad arbetsuppgift 
för rollen. Vidare gavs förvaltningen i uppdrag att utreda hur lokalerna i 
Hurtigtorpet skulle kunna användas om den kommunala förskolan valde att 
lämna lokalerna. Detta verkställdes vid årsskiftet 2023/2024 och i skrivande 
stund är lokalerna föremål för renovering. Det har också inkommit ett 
medborgarförslag från föreningarna som är aktiva i Hurtigtorpsområdet om att 
använda lokalerna som ett ”föreningarnas hus”. Eftersom detta 
medborgarförslag i allra högsta grad berör hur lokalerna i Hurtigtorpet ska 
nyttjas så kommer frågan att särskilt belysas i utredningen av 
medborgarförslaget.   

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
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Ett av de viktigaste syftena med lokalförsörjningsplanen är att säkerställa att 
kommunens ekonomiska resurser används så effektivt som möjligt.  Genom 
att kontinuerligt anpassa utbudet av lokaler till behoven kan ett överutbud av 
lokaler, och därmed onödiga kostnader, undvikas. Planen ligger också till 
grund för att investeringar och anpassningar görs i fastigheter som på sikt 
kommer att behövas inom den kommunala verksamheten. Behoven av dyra 
nödlösningar kan också minimeras genom en god planering och 
framförhållning.  

 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Anta förslag till lokalförsörjningsplan för Hällefors kommun 2025–2034. 

 
- Lokalförsörjningsplanen för 2023–2032 upphör därmed att gälla. 

 
- Ge kommunförvaltningen i uppdrag att utreda de kommunala 

verksamheternas långsiktiga lokalbehov i Grythyttan, kopplade till 
Sörgården, och återkomma med en redovisning av verksamhetsmässiga 
och ekonomiska konsekvenser för politiskt beslut. 

 
- Uppdraget att utreda hur arbete med detaljerade underhållsplaner för det 

kommunala fastighetsbeståndet kan möjliggöras och återkomma med en 
konsekvensbeskrivning för politiskt ställningstagande anses härmed 
avslutat. 

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar fastighetschef 
Jessica Nilsson utifrån ett bildspel. Genomgång bland annat av 
befolkningsstatistik, där det noteras att SCB:s prognoser med åren skruvats 
ner ganska kraftigt i de flesta åldersgrupper, något som kan förväntas få stor 
påverkan på kommunens behov av fastigheter. 

Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga gällande biståndsbedömning för plats på 
vård- och omsorgsboende vilken besvaras av fastighetschef Jessica Nilsson. 

Håkan Bergström (S) ställer fråga gällande ventilationen i Sörgården vilken 
delvis besvaras av fastighetschef. 
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Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga gällande urvalet av fastigheter i underlaget 
vilken besvaras av fastighetschef. 

Susanne Grundström (S) ställer frågor gällande de lokaler som vuxen 
utbildningen hyr i Folkets hus, samt om Krokbornsparken vilka delvis 
besvaras av fastighetschef. 

Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga gällande dörröppnare i Folkets hus vilken 
besvaras av fastighetschef. 

Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga gällande omklädningsrum för 
fotbollen på Hällevi vilken besvaras av fastighetschef. 

Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga gällande skicket på paviljongen på Hällevi 
vilken besvaras av fastighetschef. 

Christer Olken (S) yttrar sig utan att yrka. 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Anta förslag till lokalförsörjningsplan för Hällefors kommun 2025–2034. 
 

Lokalförsörjningsplanen för 2023–2032 upphör därmed att gälla. 
 

Ge kommunförvaltningen i uppdrag att utreda de kommunala 
verksamheternas långsiktiga lokalbehov i Grythyttan, kopplade till Sörgården, 
och återkomma med en redovisning av verksamhetsmässiga och ekonomiska 
konsekvenser för politiskt beslut. 

 
Uppdraget att utreda hur arbete med detaljerade underhållsplaner för det 
kommunala fastighetsbeståndet kan möjliggöras och återkomma med en 
konsekvensbeskrivning för politiskt ställningstagande anses härmed avslutat. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Lars-
Göran Zetterlund (C) bifall mot avslag på allmänna utskottets förslag till 
beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens beslut 

Ge kommunförvaltningen i uppdrag att utreda de kommunala 
verksamheternas långsiktiga lokalbehov i Grythyttan, kopplade till Sörgården, 
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och återkomma med en redovisning av verksamhetsmässiga och ekonomiska 
konsekvenser för politiskt beslut. 

 
Uppdraget att utreda hur arbete med detaljerade underhållsplaner för det 
kommunala fastighetsbeståndet kan möjliggöras och återkomma med en 
konsekvensbeskrivning för politiskt ställningstagande anses härmed avslutat. 
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
 
Anta förslag till lokalförsörjningsplan för Hällefors kommun 2025–2034. 
 
Lokalförsörjningsplanen för 2023–2032 upphör därmed att gälla. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Anta förslag till lokalförsörjningsplan för Hällefors kommun 2025–2034. 
 
Lokalförsörjningsplanen för 2023–2032 upphör därmed att gälla. 
 
 
Exp till 
Jessica Nilsson 
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§ 90 Årsredovisning Samordningsförbundet i norra 
Örebro län, SOFINT, 2023, dnr KS 24/00077 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning för Samordningsförbundet i Norra Örebro Län 2023 
De förtroendevalda revisorerna i Samordningsförbundet i Norra Örebro Läns 
revisionsberättelse, daterad 2024-03-20 
 
Ärendet 
Samordningsförbundet i Norra Örebro Län, Sofint, har sammanställt 
förbundets ekonomi i en årsredovisning för verksamhetsåret 2023. Sofint är 
en fristående juridisk organisation med Arbetsförmedlingen, 
Försäkringskassan, Region Örebro län samt kommunerna Hällefors, 
Lindesberg, Ljusnarsberg och Nora som medlemmar. 
 
De verksamheter som förbundet finansierar kompletterar myndigheternas 
ordinarie verksamhet. Samordningsförbundens uppgift är i första hand att 
verka för att medborgare ska få stöd och rehabilitering till egen försörjning. 
På individnivå verkar samordningsförbundet genom att finansiera insatser 
som bedrivs av de samverkande parterna. Samordningsförbundet stödjer 
också aktivt insatser som syftar till att skapa strukturella förutsättningar för att 
myndigheterna ska kunna samarbeta bättre. Det kan t.ex. handla om 
kompetensutveckling och kunskapsutbyte. 
 
Förbundet har ingen anställd personal. Den personal som arbetar på kansliet är 
förbundschef genom inköpt tjänst från Region Örebro län och inköpt tjänst från 
Lindesbergs kommun (ekonom och sekreterare). I de finansierade insatserna 
finns medverkande personal från Lindesbergs kommun. Förbundet styrs lokalt av 
en styrelse som är högsta beslutande organ med ansvar för utveckling och 
ekonomi. Styrelsens arbete regleras i förbundsordningen. Förbundet är medlem i 
nationella Nätverket för samordningsförbund NNS. Alla beslut dokumenteras i 
styrelseprotokoll som publiceras löpande på förbundets hemsida. Förbundet 
finansieras via Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen med hälften av 
medlen, Region Örebro län med en fjärdedel och kommunerna Hällefors, 
Lindesberg, Ljusnarsberg och Nora med resterande fjärdedel. 
 

 
Den finansierade insatsen coachingteamet har under året efter ansökan erhållit ett 
extra medelstillskott om 430 000 kr. Detta för att stärka upp med bemanning i 
verksamheten då det bildades en kö till insats. I mars 2023 driftsattes det nya 
uppföljningssystemet Uppföljning FINSAM och i samband med det stängdes det 
tidigare systemet SUS ner. 1 april 2023 tillträdde en styrelse för förbundet i 
enlighet med gällande förbundsordning. Tre av sju ledamöter byttes ut och har 
föranlett en utbildningssatsning för hela styrelsen.  
 

Social konsekvensanalys 
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Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till förbundets årsredovisning 
för verksamhetsåret 2023. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till förbundets årsredovisning 
för verksamhetsåret 2023. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Sofint redovisar totalt före finansiella poster för 2023 ett underskott om  
-334 tusentalskronor. Resultatet är 153 tusentals kronor bättre än 
budgeterat resultat. Styrelsen gör bedömningar att årets negativa resultat på 
-287 tusentalskronor inte behöver återställas med hänvisning till god 
ekonomisk hushållning och kommunallagens regler för synnerliga skäl 
(prop. 1996/97:52 s. 38 och 94). Detta då förbundet över tid byggt upp ett 
eget kapital och därigenom kan möta tillfälliga framtida kostnadsökningar. 
 
Årets resultat innebär att det utgående egna kapitalet uppgår till 482 
tusentals kronor, vilket motsvarar 12,0 procent av anslagna medel och är i 
nivå med rekommenderat tak på 20 procent. Förbundet har budgeterat för 
att bedriva en verksamhet som genererar negativa resultat under åren 2021 
till 2023. 
 
För år 2023 finns det fastställt verksamhetsmål inom fyra områden som 
styr verksamheten; insatser och aktiviteter, organisation, kommunikation 
samt ekonomi. Förbundets styrelse gör en sammantagen bedömning att 
förbundets övergripande mål uppfylls. Särskilt viktigt för denna bedömning 
är att de administrativa kostnaderna i förbundet står i god proportion till de 
medel som nyttjas i verksamhet, samt att de för insatser beviljade medlen 
nyttjats på ett effektivt och ändamålsenligt sätt. Bedömningen härvid 
grundas i att mål ställda i verksamheterna i stor utsträckning är uppfyllda. 
Styrelsen bedömer därför att förbundet uppfyller kraven för god ekonomisk 
hushållning. 
 
Revisorerna har utfört en revision av förbundets årsredovisning för år 2023 
och de tillstyrker att årsredovisningen godkänns och att förbundsstyrelsen 
beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. Revisionen bedömer 
sammantaget att styrelsen i Samordningsförbundet i Norra Örebro 
Län har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 
synpunkt tillfredsställandesätt samt att den interna kontrollen har varit 
tillräcklig. 
 
 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
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- Samordningsförbundet i Norra Örebro Län årsredovisning för 2023 

godkänns. 
 

- Förbundsstyrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid årsredovisningen 
omfattar. 

 
--- 
 
Innan kommunstyrelsens behandling av ärendet meddelar Lars-Göran 
Zetterlund (C), Susanne Grundström (S) och Sten Walegren (GL) att de inte 
deltar i ärendet på grund av jäv. Andre vice ordförande Håkan Bergström (S) 
kliver in som ordförande. 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Håkan 
Bergström (S) bifall mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket 
bifalls.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Samordningsförbundet i Norra Örebro Län årsredovisning för 2023 godkänns. 
 
Förbundsstyrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid årsredovisningen 
omfattar. 
 
--- 
 
Innan kommunfullmäktiges behandling av ärendet meddelar Lars-Göran 
Zetterlund (C), Susanne Grundström (S) och Sten Walegren (GL) att de inte 
deltar i ärendet på grund av jäv. 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Samordningsförbundet i Norra Örebro Län årsredovisning för 2023 godkänns. 
 
Förbundsstyrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid årsredovisningen 
omfattar. 
 
 

 
Efter ärendets avgörande återinträder Susanne Grundström (S) och Sten 
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Walegren (GL), medan Lars-Göran Zetterlund (C) avstår från att delta i beslut 
även på nästa ärende på grund av jäv. 
 
 
 
Exp till 
SOFINT 
Jessica Jansson 
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§ 91 Bergslagens räddningstjänsts årsredovisning 2023, 
dnr KS 24/00066 

Direktionen Bergslagens räddningstjänst sammanträdesprotokoll 2024-03-06 
§ 9 
Bergslagens räddningstjänsts årsredovisning 2023 
Bergslagens räddningstjänsts revisionsberättelse, daterad 2024-03-20 

 
Ärendet 
Bergslagens räddningstjänst (BRT) har sammanställt förbundets ekonomi och 
verksamhet under 2023 i en årsredovisning. 
 
Revisorerna har utfört en revision av förbundets årsredovisning 2023 och de 
tillstryker att årsredovisningen godkänns och att förbundsdirektionen beviljas 
ansvarsfrihet. 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till förbundets årsredovisning 
för verksamhetsåret 2023. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till förbundets årsredovisning 
för verksamhetsåret 2023. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
BRT redovisar för räkenskapsåret 2023 ett negativt resultat på -2,9 
miljoner kronor (-142 tkr) för de sex medlemskommunerna Degerfors, 
Filipstad, Hällefors, Karlskoga, Kristinehamn och Storfors. Årets resultat 
beror på vilket beror på kostnader för projektet ”Dagtidsstyrka med 
beredskap” som bedrivs under 2023–2024 och ska finansieras med 
minskning av eget kapital enligt beslut i Direktionen. Utfallet för projektet 
uppgår till -3,3 mkr för 2023 mot prognosen 4,2 mkr. Anledningen till det 
lägre utfallet är de vakanser som uppstått under året i projektet vilket 
medfört lägre personalkostnader. 
I samband med bokslut har förbundet gjort en avstämning för trygghets-
larmstaxan enligt beräkningsmodellen. Detta resulterade i en återbetalning 
på 350 tkr (121 tkr) som fördelats utifrån medlemskommunernas antal 
aktiva larm i december 2023. 
 
Förbundet har gjort en återbetalning av medlemsbidraget då förbundets 
resultat uppgick till ett överskott på 2,3 miljoner kronor tkr (311 tkr) när 
samtliga kostnader och intäkter bokförts.  
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Förbundets verksamhetsredovisning är uppdelad i fyra avdelningar där 
respektive avdelning särredovisas: 
Stabsavdelning    
Räddningstjänstavdelning   
Skyddsavdelning    
Larmcentral     
 
Årets måluppfyllelse är god, både för mål kopplat till verksamheten och mål 
kopplade till god ekonomisk hushållning. I samråd med medlems-
kommunerna har förbundet upprättat en plan för att minska det egna kapitalet 
under 2023–2024 som direktionen har fastställt. Anledningen till att minska 
det egna kapitalet är de ökade pensionskostnaderna som prognoser från KPA 
presenterade i samband med budgetarbetet inför 2023 samt finansiering för 
projektet ”Dagtidsstyrka med beredskap” som bedrivs 2023–2024. Förbundet 
har även detta år haft svårt att uppnå tillsynsmålet på grund av de personella 
förändringarna som har skett på avdelningen. I slutet av året blev rekrytering 
av brandinspektör klar och kommer att ha utbildats i Tillsyn A under våren 
2024. Detta innebär att avdelningen kommer att ha förutsättningar att klara 
både kompetenskravs- och tillsynsmålet under 2024.Förvaltningens 
bedömning utifrån årsredovisningen är att måluppfyllelsen är god inom 
förbundet. 
 
Intäkterna består till största delen av medlemsbidrag, taxor och avgifter. 
Kostnaderna består mest av personal-, pensions-, lokal-, övriga verksamhets- 
och avskrivningskostnader. 
 
Under 2023 har förbundet erhållit 7,6 miljoner kronor i driftbidrag från 
Hällefors kommun, en ökning mot föregående år med 0,5 miljoner kronor.  
 
Investeringsbudgeten för 2023 uppgår till totalt 8,4 miljoner kronor, och 
totalt har 2,8 miljoner kronor förbrukats vid utgången av 2023 och 
anledningen till detta är bland annat förseningar i leveranser. För de 
investeringar som inte färdigställs under 2023 kommer förbundet att föra 
över kvarvarande investeringsmedel till 2024, på totalt 4,9 miljoner kronor. 
 
Förvaltningen kan konstatera att underskottet som är för verksamhetsåret 
2023 minskar förbundets egna kapital till 37,5 miljoner kronor vid 2023 års 
utgång. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
 
- Bergslagens räddningstjänst årsredovisning för 2023 godkänns. 

 
- Förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet för den tid årsredovisningen 

omfattar. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet meddelar Lars-Göran 
Zetterlund (C) att han inte deltar i beslutet. 

Ekonomichef Jessica Jansson föredrar. 

Allan Myrtenkvist (S) och Christer Olken (S) yttrar sig utan att yrka. 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Bergslagens räddningstjänst årsredovisning för 2023 godkänns. 
 
Förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet för den tid årsredovisningen 
omfattar. 
 
--- 
 
Innan kommunstyrelsens behandling av ärendet meddelar Lars-Göran 
Zetterlund (C) att han ej deltar i beslut på grund av jäv. Andre vice ordförande 
Håkan Bergström (S) tjänstgör som ordförande. 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Håkan 
Bergström (S) bifall mot avslag på allmänna utskottets förslag till beslut, 
vilket bifalls. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Bergslagens räddningstjänst årsredovisning för 2023 godkänns. 
 
Förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet för den tid årsredovisningen 
omfattar. 
 
--- 
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Innan kommunfullmäktiges behandling av ärendet meddelar Lars-Göran 
Zetterlund (C) och Christer Olken (S) att de ej deltar i beslut på grund av jäv. 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Bergslagens räddningstjänst årsredovisning för 2023 godkänns. 
 
Förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet för den tid årsredovisningen 
omfattar. 
 
 
 
Efter ärendets avgörande återinträder Lars-Göran Zetterlund (C) och Christer 
Olken (S). 
 
 
 
Exp till 
Bergslagens räddningstjänst 
Jessica Jansson 
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§ 92 Översyn allmänna samlingslokaler i Hällefors 
kommun, dnr KS 24/00058 

Beslutsunderlag 
Bredsjö Folkets hus och Park ansökan om utökat årligt driftbidrag, daterad 2019-11-12 
Ansökan om driftsbidrag till Föreningen Folkets Hus Bredsjö upa, daterad 2020-04-02 
Protokollsutdrag KF 2007-02-13 § 9 
Bilaga 1 Regler för allmänna samlingslokaler och bidrag för allmänna samlingslokaler i 
Hällefors kommun, daterad 2024-03-05 
Bilaga 2 Bidrag allmänna samlingslokaler budget 

Ärendet 
Föreningen som driver folkets hus och park i Bredsjö har vid två tillfällen 
skriftligt inlämnat önskemål om att driftbidraget till föreningen ska uppräknas 
och höjas.  
 
Bredsjö Folkets hus och Park hänvisar till ett beslut från 2007. Beslutet gäller 
kommunalt bidrag till allmänna samlingslokaler och handlar inte om 
driftbidrag. Innan 2007 fanns ett bidrag som var direkt sammanhängande med 
samlingslokalers kostnad för att värma upp lokalerna och det bidraget 
kallades för värmebidrag. 
 
Med allmänna samlingslokaler menas sådana lokaler som ägs eller disponeras av 
ideella organisationer och som utnyttjas allsidigt. En allmän samlingslokal är en 
lokal, ofta ett helt hus, som välkomnar alla och som är tillgänglig för alla - 
enskilda, föreningar och företrädare för både företag och offentlig sektor - som bär 
demokratins värden och respekterar alla människors lika värde. Samlingslokalerna 
kom en gång till som en fysisk förutsättning för mötesfrihet. Det främsta syftet med 
allmänna samlingslokaler är att tillhandahålla lokaler där föreningen själv och 
andra föreningar och aktörer kan genomföra aktiviteter och arrangemang. 
 
Förvaltningen har gått igenom de regler, villkor och rutiner som finns 
beslutade gällande allmänna samlingslokaler och bidrag till dessa.  
Förvaltningen har funnit att regler, villkor och rutiner behöver förtydligas och 
uppdateras, vilket presenteras i bilaga 1. 
 
Förvaltningen har gjort en sammanställning på hur ökat bidrag till 
samlingslokaler påverkar kommunens budget, se bilaga 2.  
 
Bidraget ska sökas varje år bör att föreningen ska erhålla det. Om föreningen 
inte söker bidraget, förfaller möjligheten till att erhålla bidraget.  
 
Utifrån det ekonomiska läget för föreningarna som driver och förvaltar de 
allmänna samlingslokalerna föreslår förvaltningen att en höjning av bidraget 
till allmänna samlingslokaler ska göras. Höjningen ska ske inför utbetalning 
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av bidrag år 2025, vilket innebär att det gäller föreningarnas verksamhetsår 
2024. 

Social konsekvensanalys 
Allmänna samlingslokaler har en samlande kraft för bygden, säkerställer att det 
finns en lokal på landsbygden där de boende i byn kan samlas. Lokalerna används 
oftast av föreningen som förvaltar lokalen men används också av andra föreningar 
och sammanslutningar som har anknytning till byn. Allmänna samlingslokaler är en 
viktig del i att ha en levande landsbygd. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
I bilaga 2 bidrag allmänna samlingslokaler budget, framgår vilken budget 
som skulle krävas för att utöka bidraget med 10 eller 20 procent. Att höja 
bidraget med 20 % innebär en ökning av kommunens kostnader med 
15 600 kr. Bidragen ligger på en låg nivå i dagsläget, så om bidraget ökas 
skulle det bli en liten ökning av kommunens kostnader.  

Facklig samverkan 
    Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Bidrag till allmänna samlingslokaler ökas med 20 % inför år 2025. 
 
Kostnaderna för det utökade bidraget tas med i budgetprocessen för år 2025. 
 
Regler för allmänna samlingslokaler och bidrag för allmänna samlingslokaler 
i Hällefors kommun antas. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar 
samhällsutvecklingschef Ulf Skog. 

Håkan Bergström (S) ställer fråga gällande ägandeskapet av Älvestorps 
bygdegård vilken lämnas obesvarad. Kommunchef tar med frågan. 

Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga gällande uthyrning av de aktuella lokalerna 
vilken besvaras av Susanne Grundström (S) och Lars-Göran Zetterlund (C). 

Lars-Göran Zetterlund (C) och Susanne Grundström (S) yttrar sig utan att 
yrka. 
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Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Bidrag till allmänna samlingslokaler ökas med 20 % inför år 2025. 
 
Kostnaderna för det utökade bidraget tas med i budgetprocessen för år 2025. 
 
Regler för allmänna samlingslokaler och bidrag för allmänna samlingslokaler 
i Hällefors kommun antas. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer Wilhelm Tham (GL) 
fråga om skillnaden mellan hembygdsgårdar och bygdelokal, vilket besvaras 
av Susanne Grundström (S) och ordförande Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om specialavtal med Hällefors folkets hus, 
vilket delvis besvaras av Susanne Grundström (S). 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om Älvetorps bygdegård, vilket delvis 
besvaras av Håkan Bergström (S), Susanne Grundström (S) och kommunchef 
Veronica Svensson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Katja Ollila (V), Susanne Grundström 
(S), Håkan Bergström (S) och Wilhelm Tham (GL). 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Bidrag till allmänna samlingslokaler ökas med 20 % inför år 2025. 
 
Kostnaderna för det utökade bidraget tas med i budgetprocessen för år 2025. 
 
Regler för allmänna samlingslokaler och bidrag för allmänna samlingslokaler 
i Hällefors kommun antas. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 
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Kommunfullmäktiges beslut 

Bidrag till allmänna samlingslokaler ökas med 20 % inför år 2025. 
 
Kostnaderna för det utökade bidraget tas med i budgetprocessen för år 2025. 
 
Regler för allmänna samlingslokaler och bidrag för allmänna samlingslokaler 
i Hällefors kommun antas. 
 
 
Exp till 
Martin Modig 
Ulf Skog 
Linda Bengsing 
Bredsjö Folkets hus 
Grängshyttans bygdegård 
Sångshyttans bystuga 
Älvestorps bygdegård 
Sävsjöns bygdegård 
Hjulsjö bygdegård 
Sikfors byalag 
Björksjöns byalag 
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§ 93 Ekonomisk rapport, dnr KS 24/00101 

Informationsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-05-30 § 97 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-02-13 § 19 
Ekonomisk rapport, daterad 2024-05-03 
Sveriges Kommuner och Regioners cirkulär 24:23, 2024 års ekonomiska 
vårproposition och vårändringsbudgeten för år 2024 
Sveriges Kommuner och Regioners cirkulär 24:27, planeringsförutsättningar 
för åren 2024-2027 
 
Ärendet 
Utifrån kommunfullmäktiges beslut 30 juni 2023 och 13 februari 2024 
inkluderat tilläggsbudgeteringar under året har kommunförvaltningen 
sammanställt en ekonomisk rapport vad gäller avstämning av kommunens 
prognostiserade årsresultat för verksamhetsåret 2024.  
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 

 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Enligt nuvarande prognos beräknas inga av de tre finansiella resultatmål 
som antagits för verksamhetsåret 2024 att uppnås. 
 
Resultatmål Antagna Prognos 
Resultatandel 0,25 % -2,1 % 
Nettokostnadsandel 98,4 % 100,8 % 
Soliditet 17,9 % 
 
 
 
 
 
Helårsprognosen för kommunens årsresultat visar på ett underskott på 11,7 
miljoner kronor. Det är 13,0 miljoner kronor sämre än budgeterat. I 
helårsprognosen ingår 2,0 miljoner kronor som avser tomhyreskostnader 
för tidigare vård och omsorgsboende på Nya Björkhaga samt en tomställd 
avdelning på Fyrklövern utifrån beslutet att reducera antalet platser. Dessa 
engångskostnader som förvaltningen bedömer ska frånräknas i samband 
med uträkningen av kommunens balanskravsresultat om kommunens 
konstaterade årsresultat blir negativt. 
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Kommunen har ännu inte erhållit något beslut vad gäller riktade generella 
statsbidrag inom vad gäller bidrag för att öka sjukskötebemanningen och 
bidrag för att minska visstidsanställningar inom äldreomsorgen för 
verksamhetsåret 2023 vilket kommer att påverka kommunens ekonomiska 
resultat.  
 
Målet med år 2024 är att göra ett resultatöverskott på 1,3 miljoner kronor. 
Enligt nuvarande prognos kommer kommunen inte att uppnå budgeterat 
årsresultat och det lagstadgade balanskravet. I helårsprognosen ingår 
omställningskostnader med 2,0 miljoner kronor som ska betraktas som 
jämförelsestörande post och kan reglera prognosen vad gäller 
balanskravsresultatet.   

 
 
--- 
 
Ekonomichef Jessica Jansson har föredragit ärendet under kommunstyrelsens 
beredningstid. 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunfullmäktige. 
 
--- 
 
Med detta har kommunfullmäktige informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
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§ 94 Delgivningsärenden 

A. Länsstyrelsen Örebro län: Beslut om efterträdarval, ersättare för 
Socialdemokraterna i kommunfullmäktige. 
 

B. Bygg- och miljönämnden: Beslut om att godkänna ändring av budget samt 
komplettering indikatorer. 
 

C. Tekniska nämnden: Beslut om att godkänna ändring av budget samt 
komplettering indikatorer. 
 

--- 

Med detta har kommunfullmäktige delgivits och informationen läggs till 
handlingarna. 
 
 
 
Innan mötet avslutas passar ordförande Per Karlsson (M) på att påminna om 
den politikerdag som är på torget i Hällefors lördag den 1 juni, alla partier 
med representation i kommunfullmäktige finns på plats. 
 
Avslutningsvis önskar presidiet alla en trevlig sommar. 
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